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З А П И С Н И К 

са 17. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине  
Босне и Херцеговине 

 
 
 Седамнаеста сједница одржана је у два дијела – 30. новембра и 13. децембра 2001. 
године. 
 Први дио сједнице, 30. новембра, почео је са радом у 11,10 часова. Присуствовало 
је 36 посланика. Одсуство су оправдали Жељко Мирјанић, Зоран Спасојевић, Душан 
Стокић и Адем Борић. Без најаве одсуствовали су Амор Машовић и Фрањо Мајданџић. 
 Сједници Дома, поред посланика, присуствовали су: Бериз Белкић, члан 
Предсједништва Босне и Херцеговине, Златко Лагумџија, предсједавајући Савјета 
министара, Анте Домазет, Светозар Михајловић, Крешимир Зубак, министри, те Јусуф 
Халилагић, Кадрија Харачић – Шабић, Никола Крагуљ, Гордана Ковић и Мухарем 
Имамовић, замјеници министара, Јан Петтер Холтедахл – политички Вијећник у ОХР-у, 
Марсаили Фрасер – испред ОСЦЕ-а (Пројекат подршке Парламенту) и Мирсад Жига 
испред Америчке амбасаде у Босни и Херцеговини. 
 Због одуства предсједавајућег сједницом је предсједавао мр. Мариофил Љубић, 
први замјеник предсједавајућег Дома. 
 У уводу Мариофил Љубић је упознао посланике да је дошло до измјене у  
приједлогу дневног реда који су посланици у позиву за сједницу добили, што је 
консензусом  договорено на сједници Проширеног колегија непосредно пред сједницу 
Дома, а то је уврштавање у дневни ред  Извјештаја Заједничке комисије оба дома о 
постизању споразума о јединственом тексту Закона о заштити личних података и 
Извјештаја Уставно-правне комисије о амандманима Дома народа на Приједлог закона о 
удружењима и фондацијама у Босни и Херцеговини. 
 У дискусији поводом приједлога дневног реда посланик Осман Брка предложио је 
да се у дневни ред уврсти Извјештај Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и 
азил о посјети једном броју општина у Босни и Херцеговини. 
 Предсједавајући сједнице обавијестио је да је разматрање споменутог извјештаја 
предвиђено за 18. сједницу Дома, што је господин Брка прихватио. 

Других приједлога у вези с дневним редом није било, па је 17. сједница 
Представничког дома имала сљедећи 
 
 
 

 1



Д Н Е В Н И   Р Е Д: 
 

1. Записник са 3. пленарне сједнице Представничког дома и Дома народа 
Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

2. Посланичка питања и одговори,  
3. Приједлог закона о намјени и коришћењу имовине коју је Босна и 

Херцеговина добила по Споразуму о питањима сукцесије у Банци за 
међународна поравнања у Базелу, 

4. Приједлог измјена и допуна Буџета институција Босне и Херцеговине и 
међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2001. годину (прво читање), 

5. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о извршењу Буџета 
институција Босне и Херцеговине и међународних обавеза БиХ за 2001. 
годину (прво читање), 

6. Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом тексту 
Закона о заштити личних података, 

7. Извјештај Уставно-правне комисије о амандманима Дома народа на Приједлог 
закона о удружењима и фондацијама Босне и Херцеговине, 

8. Приједлог закључака поводом разматрања Информације о активностима 
институција БиХ у борби против тероризма, 

9. Разматрање документа “Општи правци и приоритети за спровођење вањске 
политике Босне и Херцеговине”, 

10. Информација о активностима Босне и Херцеговине у Пакту стабилности за 
Југоисточну Европу: 

a) Информација о активностима на пословима координације са Пактом 
стабилности, 

b) Информација о имплементацији Пројекта из пакета за брзи почетак 
Пакта стабилности за Југоисточну Европу, 

c) Основни концепт активности Босне и Херцеговине за вријеме 
копредсједавања радним столом II Пакта стабилности за Југоисточну 
Европу, 

11. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о развнојом кредиту (Пројекат олакшања трговине и 

транспорта у Југоисточној Европи) између Босне и Херцеговине и 
Међународне асоцијације за развој, 

b) Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Европске 
инвестиционе банке (Пројекат за жељезнице у Босни и Херцеговини), 

c) Уговора о зајму (Пројекат реконструкције електроенергетског система) 
између Босне и Херцеговине и Европске банке за реконструкцију и 
развој, 

d) Уговора о финансирању између Европске инвестиционе банке и Босне 
и Херцеговине (Пројекат реконструкције електроенергетског система у 
Босни и Херцеговини), 

e) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 1999. години, 

f) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 2000. години. 
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Ад.–1: Записник са 3. пленарне сједнице Представничког дома и Дома народа 
Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 

 
 Посланик Сенад Шаргановић приговорио је да у Записник није унесено да је и он 
имао дискусију и приједлог закључака у вези с Информацијом о активностима 
институција Босне и Херцеговине у борби против тероризма. 
 Дом је једногласно усвојио Записник с 3. пленарне сједнице Представничког дома 
и Дома народа Парламентарне скупштине БиХ, с примједбом посланика Шаргановића. 
 
Ад. – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Посланичка питања поставили су посланици: 
 
Виолета Камберовић: 
 До када ће грађани Посавке жупаније бити принуђени да се лијече у Мостару? 
 
Боро Бјелобрк: 
 1. Шта треба да се деси да би добио одговоре на низ питања од 19. маја 2001. 
године па до данашњег дана, везано за догађаје у Бањој Луци и Требињу? 
 2. Тражим информацију од предсједника Републике Српске, предсједника 
Скупштине РС и предсједника Владе РС о садржајима и договорима постигнутим 
приликом посјете Москви. 
 3. Тражим од министра иностраних послова информацију о овој посјети и 
предлажем да Комисија за вањске послове ту информацију размотри. 
 
Сенад Шаргановић: 
 1. Када ће бити завршена изградња граничног прелаза Изачић? Када ће отпочети 
извођење радова, обзиром да је тендер завршен? 
 2. Када ће бити у потпуности пуштен у функцију гранични прелаз Ужљебић – пут 
Доњи Лапац – Бихаћ? 
 3. Која институција и ниво власти БиХ је надлежна да провјери како и на који 
начин су се на нивоу општина и кантона запослили страни држављани без држављанства 
БиХ и без објављених конкурса?  Примјер: регионална болница у Бихаћу, тренутно је та 
болница у штрајку. 
 
Сеад Бутуровић: 
 Шта Федерална влада, односно ресорно министарство за здравство, чини или 
планира да учини да уједини здравствене капацитете у граду Мостару? 
 
Бранислав Лолић: 

1.Молим да Савјет министара достави преглед свих међународних уговора, а 
посебно кредитних аранжмана који чекају на ратификацију Представинчког дома. 

2. Молим да Савјет министара и Колегиј Представничког дома припреме преглед 
свих закона који су у парламентарној процедури, уз кратак опис проблема који коче 
стављање закона на дневни ред нашег дома. 
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Абдурахман Малкић: 
 
 1. У којој је фази и зашто још увијек нисмо добили информацију о претходном 
расписивању па поништеном тендеру, а тиче се трећег оператера? 

  2. Зашто се не поштује усвојени Програм рада Представничког дома? Зашто 
закони из области саобраћаја и комуникација нису у процедури и кад ће бити? 

 
Мухамед Беговић: 
 Каква је судбина осам закона које сам као овлаштени предлагач предложио 
(закони из области саобраћаја)? 
 Поново питао зашто није добио одговор на своја питања постављена у мјесецу 
мају 2001. године. 
 
Љубомир Ковачевић: 
 Шта се мисли предузети да се ријеши хаос у саобраћају на излазу из Сарајева 
према Добоју – слабо функционише зимска служба. 
 
Мирко Баковић: 
 Савјету министара, а посебно властима Федерације БиХ поставио – упутио 
захтјев да се ријеши проблем људи из Дрвара у смислу налажења алтернативног 
смјештаја или омогућавања повратка. 
 
Ад. – 3: Приједлог закона о намјени и коришћењу имовине коју је Босна и Херцеговина 

добила по Споразуму о питањима сукцесије у Банци за међународна поравнања  
у Базелу 
 

 Уводно излагање о Приједлогу закона, као и о 4. и 5. тачки дневног реда, поднио 
је министар за трезор институција БиХ Анте Домазет. 
 Предсједавајући Комисије за финансије и буџет, Емина Заћирагић, образложила је 
извјештај те комисије о разматрању Приједлога закона. 
 У дискусији су учествовали: Мухамед Беговић, Љубомир Ковачевић, Рамиз 
Вилић, Милош Јовановић, Абдурахман Малкић, Бранислав Лолић, Мустафа Цуплов, 
Сеад Авдић, Мирко Бањац, Сеад Бутуровић, Боро Бјелобрк и Жељко Билбија. Након 
дискусије посланика говорили су предсједавајући Савјета министара Златко Лагумџија и 
министар Анте Домазет. 
 Послије ових излагања, с 35 гласова ЗА усвојен је Приједлог закона у првом 
читању.  
 Замјеник предсједавајућег Мариофил Љубић предложио је да се Приједлог закона 
разматра и у другом читању, са предложеним амандманима. Приједлог је прихваћен 
једногласно. 
 Мариофил Љубић је подсјетио на амандмане које је разматрала и усвојила 
надлежна комисија и који су постали саставни дио Приједлога закона. Како није било 
пријављених дискутаната дао је на гласање амандман који је предложио посланик Мирко 
Бањац, а који је прихватило Савјет министара, али га није разматрала надлежна 
комисија. 
 Амандман је усвојен једногласно са 35 гласова присутних посланика. 
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 Потом је Дом једногласно усвојио Закон о намјени и коришћењу имовине коју је 
Босна и Херцеговина добила по Споразуму о питањима сукцесије у Банци за 
међународна поравнања у Базелу. 
 
Ад. – 4: Приједлог измјена и допуна Буџета институција Босне и Херцеговине и   

међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2001. годину (прво читање) 
 
 Предсједавајући сједнице Мариофил Љубић подсјетио је посланике да Приједлог 
измјена и допуна Буџета Дом разматра у првом и другом читању. 
 Како није било дискусије у првом читању, Дом је једногласно (у моменту гласања 
присутна 32 посланика) усвојио Приједлог измјена и допуна Буџета институција БиХ и 
међународних обавеза БиХ за 2001. годину у првом читању. Потом је једногласно 
усвојен закључак да се исти разматра и у другом читању. 
 Мариофил Љубић је подсјетио да је надлежна Комисија за финансије и буџет 
усвојила амандмане посланика Емине Заћирагић и Абдурахмана Малкића. 
 У дискусији у другом читању учествовали су Мирко Бањац и Абдурахман 
Малкић. 
 Послије дискусије Дом је, са 31 гласом ЗА и једним уздржаним, усвојио Измјене и 
допуне Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2001. годину. 
 
Ад. – 5:  Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о извршењу Буџета 

институција 
               Босне и Херцеговине и међународних обавеза БиХ за 2001. (прво читање) 

 
Представнички дом је и Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о 

извршењу Буџета разматрао у првом и другом читању. 
Како није било дискусије ни у првом ни у другом читању, Дом је једногласно 

усвојио Закон о измјенама и допунама Закона о извршењу Буџета институција Босне и 
Херцеговине и међународних обавеза Босне и Херцеговине за 2001. годину. 

 
Ад. – 6: Извјештај Заједничке комисије о постизању споразума о јединственом  тексту 

Закона о заштити личних података 
 
 Представнички дом је једногласно, без дискусије, усвојио Извјештај заједничке 
комисије оба дома о постизању споразума о јединственом тексту Закона о заштити 
личних података. Предсједавајући Љубић је констатовао да је овим у Парламентарној 
скупштини усвојен Закон о заштити личних података. 
 
Ад. – 7: Извјештај Уставно-правне комисије о амандманима Дома народа на Приједлог 

закона о удружењима и фондацијама Босне и Херцеговине 
 
 Представнички дом је једногласно усвојио Извјештај Уставно-правне комисије о 
амандманима Дома народа на Приједлог закона о удружењима и фондацијама БиХ. 
 Предсједавајући је констатовао да је овим завршена процедура и усвојен Закон о 
удружењима и фондацијама у Босни и Херцеговини. 
 Овим је (у 16,30 часова) завршен рад првог дијела сједнице. 
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 Други дио 17. сједнице одржан је 13. децембра 2001. године с почетком у 11,25 
часова. Предсједавао је предсједавајући Дома др Жељко Мирјанић. Присуствовало је 36 
посланика. Одсуство су оправдали: Мирко Бањац, Зоран Спасојевић, Мирко Мијатовић и 
Тихомир Глигорић, а без најаве одсуствовао је Амор Машовић. Медиха Филиповић је 
одсуствовала из разлога што је ступила на дужност амбасадора БиХ у Шведској, а 
попуна њеног посланичког мјеста још није извршена. 
 Сједница је настављена на 8. тачки дневног реда. 
 
Ад.– 8: Приједлог закључака поводом разматрања Информација о активностима    

институција БиХ у борби против тероризма 
 
 Предсједавајући је подсјетио посланике на закључак са 3. пленарне сједнице оба 
дома по којем су приједлог закључака требало да сачине колегији оба дома. Поред 
осталог, рекао је да је Колегиј Представничког дома неколико пута иницирао да се 
одржи заједничка сједница оба дома на којој би се разматрали предложени закључци, али 
да није било разумијевања од стране Колегија Дома народа. Напоменуо је да је пред 
посланицима приједлог закључака који су компромис у Колегију Представничког дома. 
Потом је отворио дискусију о предложеним закључцима. 
 О приједлогу закључака није било дискусије. 
 
 Представнички дом је једногласно усвојио предложене закључке, чији је садржај 
сљедећи: 

1. Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине осуђује терористичке нападе 
на Сједињене Америчке  Државе 11. септембра 2001. године, као и све друге 
терористичке акте уперене против тековина демократског друштва и придружује се 
Свјетској алијанси у борби против тероризма. 

2. Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине поздравља све активности које 
предузимају институције Босне и Херцеговине у активној борби против тероризма и 
задужује Савјет министара да, у сарадњи с ентитетским владама, изради дугорочну 
стратегију борбе против тероризма. 

3. Институције Босне и Херцеговине и ентитета ће посебну пажњу обратити на 
борбу против разних видова организованог криминала који погодује настајању и ширењу 
тероризма. То укључује борбу на откривању и спрјечавању терористичких аката као и 
отклањању стања која погодују настанку и дјеловању тероризма. 

4. Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине уложиће максималне напоре за 
усвајање закона предвиђених Планом активности, као и друге акте потребне за ефикасну 
борбу против тероризма у оквиру међународне активности антитерористичке алијансе. 

 
Ад. – 9:Разматрање документа “Општи правци и приоритети за спровођење вањске 

политике Босне и Херцеговине” 
 

 Уводно излагање о документу поднио је члан Предсједништва Босне и 
Херцеговине Бериз Белкић. 
 Извјештај Комисије за вањске послове о разматрању документа обзазложио је 
предсједавајући те комисије Марко Амиџић. Посебно је детаљно образложио приједлог 
закључака које је Комисија предложила Дому на усвајање. 
 Поводом ове тачке дневног реда дискутовали су: Жељко Мирјанић, Жељко 
Билбија, Боро Бјелобрк, Љубомир Ковачевић, Фрањо Мајданџић, Сеад Авдић, Сеад 
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Бутуровић, Милош Јовановић, Абдурахман Малкић, Мустафа Цуплов, Осман Брка, 
Сенад Шаргановић, Мухамед Беговић, Миро Грабовац – Титан, Салих Куленовић, 
Мирко Баковић и Адем Борић. Послије дисукусије говорили су замјеник министра 
вањских послова Ивица Мишић и члан Предсједништва БиХ Бериз Белкић. 
 У вези са закључцима које би Дом требао усвојити поводом разматраног 
документа, дискутовали су Марко Амиџић, Мариофил Љубић, Милош Јовановић, Миро 
Грабовац, Златко Лагумџија и Боро Бјелобрк. 
 На крају расправе закључено је да Комисија за вањске послове, заједно са 
Колегијем Дома, сачини приједлог закључака, узимајући за основу приједлог закључака 
наведених у Извјештају Комисије за вањске послове, као и приједлоге закључака 
изнесене у дискусију. Тако сачињен приједлог закључака  поднијеће се на усвајање Дому 
на 19. сједници. У том циљу Комисији и Колегију доставиће се магнетограм дискусије 
поводом документа “Општи правци и приоритети за спровођење вањске политике Босне 
и Херцеговине”. 
 
Ад. – 10: Информација о активностима Босне и Херцеговине о Пакту стабилности за 

Југоисточну Европу: 
a) Информација о активностима на пословима координације са Пактом 

стабилности, 
b) Информација о имплементацији Пројекта из пакета за брзи почетак 

Пакта стабилности за Југоисточну Европу, 
c) Основни концепт активности Босне и Херцеговине за вријеме 

копредсједавања радним столом II Пакта стабилности за Југоисточну 
Европу. 

 
Уводно излагање поднио је замјеник министра за европске интеграције Расим 
Кадић. 
Дискутовали су Жељко Билбија и Мустафа Цуплов. 
Послије дискусије предсједавајући је констатовао да је Представнички дом 

Информацију примио к знању, а да су кроз дискусију Савјета министара дати одређени 
приједлози и сугестије. 
 
Ад. -  11: Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума о развојном кредиту (Пројекат олакшања трговине и транспорта 
у Југоисточној Европи) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој, 

b) Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Европске 
инвестиционе банке (Пројекат за жељезнице у Босни и Херцеговини), 

c) Уговора о зајму (Пројекат реконструкције електроенергетског система) 
између Босне и Херцеговине и Европске банке за реконструкцију и развој, 

d) Уговора о финансирању између Европске инвестиционе банке и Босне и 
Херцеговине (Пројекат реконструкције електроенергетског система у 
Босни и Херцеговини), 

e) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 1999. години, 

f) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 2000. години 
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У оквиру ове тачке дискутовао је посланик Жељко Билбија. Поред осталог, 
изразио је изненађење што се на дневном реду налази споразум који је закључен 1999. 
године, па је тим поводом предложио да се споразуми разматрају у континуитету. 

Изјашњавајући се понаособ о свим подтачкама од а) до ф) Представнички дом је 
дао сагласност за ратификацију свих разматраних споразума и уговора из ове тачке 
дневног реда. 

Овим је исцрпљен дневни ред 17. сједнице. 
Сједница је с радом завршила у 14,50 часова. 
Саставни дио овог записника је транскрипт 17. сједнице Представничког дома. 

 
   

 
 
         С Е К Р Е Т А Р                                                                  ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ  
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                             ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                             др. Жељко Мирјанић 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 8


